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Til stede: Søren Paulsen, Lene Lonnov, Britta Schneider‐Jørgensen, Chresten Larsen, Rukhsana Ali , 

Niels Frederiksen,  Nurene Ahmed, Claus Rasmussen, Almaas Ahmed, Qamer un Nisa, Fatema Aziz,  

Karen Tobisch, Stig Larsen, Knud Dahn, Nebi Deveci, Jan Eriksen og sekretær Mette Duekilde.  

Afbud: Nilgün Erdem, Estrella Acosta,  Gertrud Gelting, Sadiq Beg, Yasin Yorulmaz, Michael Melchert. 
 
 

1. Dagsorden og referat godkendt. 

2. Andet udkast til rapport 

Der ligger nu et andet udkast, som er næsten færdigt. Der har været afholdt møde med 

borgmester Steen Christiansen og kommunaldirektør Jette Runchel om deres kommentarer 

til det. 

Der blev efterlyst en indledning. Karen indsætter en. 

Desuden konkrete kommentarer til anbefalingerne, som indarbejdes i den endelige rapport. 

 

Rådet lavede en øvelse med at prioritere alle anbefalingerne i tre grupper. Det viste sig at de 

mest konkrete anbefalinger blev prioriteret højest og at anbefalinger vedr. skoleområdet 

blev prioriteret højt. 

 

3. Fællesmøde mellem Integrationsrådet og Kommunalbestyrelsen  

På baggrund af prioriteringen blev det besluttet at have et oplæg om tosprogede i skolerne 

som tema. Vi finder i samarbejde med forvaltningen en oplægsholder enten med 

forskningsmæssig baggrund eller fra en anden kommune. 

Dagsorden for mødet: 

Kort fremlæggelse af rapportens emner ved Karen om integration eller sociale problemer, 

Claus om skole, Britta om ældre og Rukhsana om medborgerskab i boligområderne.  

Gruppearbejde om rapporten, der ender med en prioritering af anbefalingerne i tråd med 

hvad rådet har gjort i dag. 

Tema om tosprogede i skolerne med gruppearbejde. 

 

 

4. Emner for næste års arbejde 

I løbet af diskussionen kom en del forslag til emner for arbejdet næste år: 

Status på skolereformen og effekten af den, Argumenter for og imod at støtte børns 

sprogindlæring via modersmål, Team Succes som støtter uddannelse for unge med 

minoritetsbaggrund, effekt af kontanthjælpsloftet på ydelser, boliger og beskæftigelse, 

danskundervisning for voksne med kommende lovændringer, sundhed gennem hele livet – 

ulighed i sundhed. 

Desuden blev det efterspurgt at følge op på effekten af de anbefalinger integrationsrådet er 

kommet med igennem perioden. Mette hjælper med at finde svar hos de relevante 

medarbejdere på hvad der er sket på områderne. En liste over anbefalinger vil komme med 

på første møde i 2017. 

Der vil også blive vedtaget en arbejdsplan med datoer og emner for alle møder i 2017. 
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5. Boligsocial helhedsplan 

På kommunalbestyrelsens møde i december behandles ny boligsocial helhedsplan for 2017‐

2020 for boligområderne Blokland, Kanalens Kvarter, Hedemarken og Albertslund Nord. 

Planen er samlet om tre indsatser: Tryghed og Trivsel, Uddannelse og Beskæftigelse og 

Forebyggelse og Forældreansvar. 

Planen beskriver konkrete aktiviteter, f.eks. fællesskabsaktiviteter om miljøtiltag og 

sundhed, støtte til de frivillige i området, fritidsjob til unge, netværk for ledige, 

uddannelsesvejledning i boligområdet, mødregrupper, familiekurser, fædrenetværk. 

Det boligsociale arbejde retter sig mod mange af de udfordringer der bliver diskuteret i 

integrationsrådet og med den nye helhedsplan skal der iværksættes et tættere samarbejde 

med kommunens fagpersoner om indsatsen. 

 

6. Meddelelser 

Kulturforvaltningen har efterspurgt International Medborgerdag: Dagen blev ikke afholdt i 

2016 og planlægges heller ikke 2017. De penge som foreningen bag har i overskud fra 2015 

planlægges brugt på et kortere kulturelt arrangement, f.eks. en eftermiddag med musik på 

Birkelundgård. 

Ældrerådet: Har talt om hvordan de ekstra midler til ældre (den såkaldte ældremilliard) kan 

bruges til at modvirke ensomhed. Der er også mange ensomme ældre med anden etnisk 

baggrund. 

Skolerådet: Der har været afholdt temadag om revision af skolestrategien Skole for alle, der 

nu er 5 år gammel. 

 

7. Evt. 

Ældrerådet laver gode kommentarer, også til sager der ikke direkte er sendt til høring. 

Integrationsrådet kan også kommenterer  sager, der skønnes relevante. Der er ikke 

ressourcer til løbende at læse alle kommunalbestyrelsessager, men medlemmer der bliver 

opmærksom på en sag, der skal behandles, må godt opfordre til at integrationsrådet udtaler 

sig. 

 


